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 العامة للاتحاد البرلماني العربيترجمة الأمانة 

 

 المواعيد النهائية 

 

واللجنة الدائمة للتنمية  ،الدوليينالمواعيد النهائية المتعلقة بإعداد قرارات اللجنة الدائمة للسلم والأمن 
المستدامة والتمويل والتجارة هي كالتالي. يرجى أخذ العلم أن جميع الأعضاء المشاركين يمكن أن يساهموا 

 1من قواعد اللجان الدائمة( قبل  1الفقرة  13في صياغة القرارات عبر تقديم مداخلات خطية )القاعدة 
 .2019تشرين الثاني/نوفمبر 

 

 العمل التاريخ
 .للاتحاد البرلماني الدولي 141مناقشة حول البند الرئيسي في الجمعية العامة الـ 2019تشرين الأول/أكتوبر  13-17
برلمانات الأعضاء لتقديم مساهمات خطية للقرار. يجب على للنهائي الوعد الم 2019تشرين الثاني/نوفمبر  01

 .العامة للاتحاد البرلماني الدوليالأعضاء تقديم مشروع قرار ومذكرة تفسيرية للأمانة 
مشروع قرار ومذكرة تفسيرية للأمانة  المشاركين لتقديمالموعد النهائي للمقررين  2019كانون الأول/ديسمبر   09

  .العامة للاتحاد البرلماني الدولي
لمشروع الموعد النهائي للبرلمانات الأعضاء لتقديم التعديلات الخطية التي تم تقديمها  2020آذار/مارس  27

 .القرار
تجتمع اللجنة لمناقشة مشروع القرار وتعديله واعتماده. يقدم المقررون المشاركون   2020نيسان/أبريل  15-18

 عملية الصياغة. في جميع مراحلالنصائح  قدمونمشروع القرار وي
 للاتحاد البرلماني الدولي القرار رسمياً. 142تعتمد الجمعية العامة الـ 2020ن/أبريل نيسا 19

 



Deadlines 

The deadlines pertaining to the preparation of resolutions for the Standing 

Committee on Peace and International Security and the Standing Committee on 

Sustainable Development, Finance and Trade are the following. Please note that 

all Members can contribute to the drafting of resolutions by submitting a brief 

written input (Article 13.1 of the Rules of the Standing Committees) before 1 

November 2019. 

Date Action  

13-17 October 2019 Debate on the subject item at the 141st IPU Assembly. 

1 November 2019 Deadline for Member Parliaments to submit written contributions to the 

resolution. Members should provide a maximum of 2 pages. 

9 December 2019 Deadline for the co-rapporteurs to submit the draft resolution and explanatory 

memorandum to the IPU Secretariat. 

27 March 2020 Deadline for Member Parliaments to submit written amendments to the draft 

resolution. 

15-18 April 2020 Committee meets to debate, amend and adopt the draft resolution. Co-rapporteurs 

present the draft resolution and provide advice throughout the drafting process. 

19 April 2020 142nd IPU Assembly formally adopts the resolution. 

  

 


